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مستخلص البحث
تاثير التدريب على وفق التحمل اللاهوائي المتوسط في تطوير الكفاءة البدنية للاعبات مصارعة الجودو

أ.د فاطمة عبد مالح            م.م ليزا رستم يعقوب

       مصارعة الجودو واحدة من الالعاب الرياضية التي شهدت تطورا كبيرا خلال السنوات الاخيرة في العالم وهي تتطلب إعداداً بدنياً خاصاً, الأمر الذي يتعين تحديد الكفاءة البدنية لللاعبة والكفاءة الوظيفية للقلب والرئتين، فالكفاءة البدنية لها ارتباط وثيق بقدرة اللاعبة على الأداء, إذ أن الكفاءة البدنية تلعب دوراً هاماً في إمكانية تحكمه في النواحي المهارية والبدنية أثناء التدريب والمنافسات.

وتهدف الدراسة الى معرفة تاثير التدريب على وفق التحمل اللاهوائي المتوسط (30-60ثا) في تطوير الكفاءة البدنية للاعبات الجودو . استخدمت الباحثتان  المنهج التجريبي على عينه تمثلت بلاعبات المنتخب الوطني بمصارعة الجودو والبالغ عددهن 16 لاعبة وبعد تقسيم إفراد عينة البحث إلى مجموعتين تجريبية كل مجموعه تحتوي على (8 لاعبات ) تم إيجاد التكافؤ بين المجموعتين في اختبار الكفاءة البدنية . 
   وبعد الانتهاء من تطبيق التدريبات على وفق التحمل اللاهوائي المتوسط بزمن 30-60ثا ولغرض التعرف على الفروق بين الاختبارات القبلية والبعدية لمجموعتي عينة البحث تم معالجة النتائج إحصائيا بوساطة اختبار (ت) للعينات المترابطة . فاستنتجت الباحثتان ان التدريب على وفق التحمل اللاهوائي المتوسط  له دور ايجابي في تطوير الكفاءة البدنية للاعبات المنتخب الوطني بمصارعة الجودو.  وتوصي الباحثتان باعتماد استخدام التدريب على وفق التحمل اللاهوائي المتوسط  لما له من دور فعال في تطوير الكفاءة البدنية للاعبات المنتخب الوطنب بمصارعة الجودو.

Abstract 
Effect of training on anaerobic endurance according to the average efficiency in the development of physical players Wrestling Judo 

Ph. Dr. Fatima Abdul malih -   M. Lisa Rustum Jacob 

       Wrestling Judo, one of the sports that have seen great development in recent years in the world, requiring preparation physically special, which is to be determined physical aptitude of the bad functional efficiency of the heart and lungs, Efficient physical closely linked to the ability of the player performance, as the physical aptitude to play an important role the possibility of control over the aspects and physical skills during training and competition. 
The study aims to determine the effect of training on anaerobic endurance according to the average (30-60 sec) in the development of physical aptitude for judo players. Used a much more extreme experimental method on a sample was Blaabat national team wrestling judo and numbers of 16 for the player and after dividing the sample into two groups, experimental research each containing a total of (8 players) were found parity between the two groups in physical aptitude test. 
   After completion of training on the application of anaerobic endurance according to the average time of 30-60 sec and for the purpose to identify the differences between tribal and-after tests to sample groups of research has been processing the results statistically mediated (T) test for related samples. Vastantjt researchers note that according to the endurance training on anaerobic medium has a positive role in the development of physical aptitude of the players the national team wrestling judo. It recommends the adoption of a much more extreme use of training on anaerobic endurance according to the medium because of its effective role in the development of physical aptitude of the players team Aloutnb wrestling judo.
